

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2022 3

下旬刊（总第 629 期 / 第 41 卷）

价值工程

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

价值工程

2022年3月下旬刊(总第629期/第41卷)
1982年创刊 2022年3月28日出版

中国商界文联 会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会
封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问: 管在源

总 编: 高志彪

总 编 室: 师瑞

电 话: 0311-87024742

编 辑 部: 马慧霞

电 话: 0311-83020178

0311-83036626

传 真: 0311-87024742

投稿邮箱: vezzsbjb@163.com

网 址: www.vezzs.com

责任编辑: 高生明

封面设计: 王金军

版面设计: 韩宇红

国际标准连续出版物号: ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号: CN 13-1085/N

国内邮发代号: 18-2

国内订阅: 全国各地邮局

国内发行: 河北省报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

印 刷: 廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位: 价值工程杂志社

社 址: 石家庄槐安西路88号

邮 编: 050091

国内定价: 30.00元人民币

海外定价: 30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 高层建筑电气设计存在的问题及针对性解决办法 瞿生斌(1)
- 大数据时代下企业市场营销策略研究 李赛(4)
- 商业银行布局场景生态推动发展绿色运营研究 孙玮等(7)
- 央企作为社会资本方投资项目管理信息系统分析 陈治渊(10)
- 成品油管道迁改建设危险要素的分析 肖丽婧(13)
- 浅谈小型水利工程质量监督抽查主要问题及对策 王杭飞等(17)
- 农村供水环境水质效应问题分析 陈洪颜(20)
- 水利工程建设对耕地的影响分析与应对 陆文华(23)
- 浅论 PPP 模式下高速公路工程投资控制 蒋晓志(26)
- 基于重金属污染治理的环境保护管理措施 许桂英(29)
- 海外大型基础设施投资项目“关联方施工模式”利弊分析及应用建议
..... 张军等(32)
- 铁路营业线施工安全管理研究与实践 武华(35)
- 江苏省集成电路制造企业发展特征及对策研究 徐海燕等(39)
- 天津市城市轨道交通 TOD 模式的 SWOT 分析 王银平等(42)
- J 公司绩效考核体系研究 孙中阳(45)
- 监理企业转型发展全过程工程咨询服务人力资源管理对策研究
..... 郝莹莹等(48)
- 重庆市轨道交通四网融合路径探讨 刘先梦等(51)
- 生态文明建设背景下农村环境污染治理研究 张淑艳(54)
- 农村饮水安全存在的问题及解决措施探讨 周秀芬(57)

* 价值链·供应链 *

- 基于模糊层次理论的轨道交通装备供应链的敏捷性评价
..... 吕自超(60)
- 新冠疫情背景下芜湖市社区零售供应链调查研究 陈立中等(65)

* 功能载体创新 *

- 关于市政工程不同降排水方式适用性的探讨 孙保海(68)
- 严寒地区高速铁路桥面线间保护层混凝土应用研究 杨智翔(71)
- 强台风影响下外墙开启扇渗水问题及整改防范措施 王传磊(74)
- 干冰去污在核电站换料相关设施中应用方案的初步研究
..... 王鹏等(77)

航天器阀体密封结构加工及其质量分析	杨亚青 等(81)
浅谈砦站粉料输送系统优化升级	魏小华 等(84)
关于时速 140km 铁路单线长大隧道快速施工的思考	闫优 等(87)
利用浮吊拆除临近水中桥施工工艺研究	鄢雨红(91)
跨江公路路面施工技术研究	李鹏(94)
整体式升降平台在高大墩身外观处理中的应用	马俊尧(97)
深基坑土方开挖方案优化设计与应用研究	李爱华(100)
一种提高切梗丝机烟梗压实性能的方法研究	许春林 等(105)
超高层建筑软弱地质深基坑边坡支护及监测技术	唐志豪(108)
轻型钢架结构在城郊铁路站场应用研究	王晓轲(111)
贯流式水轮机尾水流量模板设计与效果	贾海伟(114)
邻近营业线施工既有桥梁自动化监测及费用分析	陈春梅(117)
悬吊式底模托架浇筑悬空承台施工技术	何定高(120)
大坡度深长斜井提升系统设计及安装	林宗辉(123)
钢栈桥兼做钢梁运输通道的应用研究	黄坚(126)

* 价值应用 *

浅谈古浪县水源地水资源量计算与评价	闫威(130)
深部岩体地应力测试分析研究	李季 等(133)
绿色建筑设计理念在现代民用建筑设计中的重要性及融入方法	何钊(136)
建筑垃圾再生材料在高速公路回收再利用探讨	陈新军(139)
机电工程施工技术及质量控制研究	曹永 等(142)
高速公路沥青路面使用性能评价与预测研究	赵天红(145)
流程管理及流程再造在制造业企业中的应用研究	彭绍平(148)
探究建筑机电安装施工技术管理问题及对策	彭康(151)
建筑碳排放预测信息集成技术研究	王豫婉(154)
民用建筑结构设计中的基础设计分析	段达喜(157)
低放固体废物处置场项目基本预备费估算研究	赵东 等(160)
国内外桩承式加筋路堤设计方法比较	杨祥 等(163)
侧风影响下的 CSPRs 飞机离场尾流运动研究	何昕 等(166)

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.41 3.c
 (Sum No.629)
 Published in Mar. 28, 2022

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzsbj@163.com

Printed by:
 Changling Printing Co., Ltd. Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
 CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

1 Problems Existing in Electrical Design of High-rise Buildings and Targeted Solutions	QU Sheng-bin
4 Research on Enterprise Marketing Strategy in the Era of Big Data	LI Sai
7 Research on Commercial Bank Layout Scene Ecology to Promote the Development of Green Operation	SUN Wei, <i>et al.</i>
10 Analysis on the Management System of Investment Projects of Central Enterprises as Social Capital	CHEN Zhi-yuan
13 Analysis of the Risk Factors of Transformation Construction of Refined Oil Pipeline	XIAO Li-jing
17 Research on the Main Problems and Countermeasures of Quality Supervision and Random Inspection of Small Water Conservancy Projects	WANG Hang-fei, <i>et al.</i>
20 Analysis on Water Quality Effect of Rural Water Supply Environment	CHEN Hong-yan
23 Analysis and Countermeasures of Influence of Water Conservancy Project Construction on Cultivated Land	LU Wen-hua
26 Discussion of Highway Engineering Investment Control on Public-Private Partnership Model	JIANG Xiao-zhi
29 Environmental Protection Management Measures Based on Heavy Metal Pollution Control	XU Gui-ying
32 Analysis of the Pros and Cons of "Related Party Construction Mode" in Oversea Hydropower Investment and Suggestions	ZHANG Jun, <i>et al.</i>
35 Research and Practice on Construction Safety Management of Railway Business Lines	WU Hua
39 Research on Development Characteristics and Countermeasures of Integrated Circuit Manufacturing Enterprises in Jiangsu Province	XU Hai-yan, <i>et al.</i>
42 SWOT Analysis of the TOD Mode of Urban Rail Transit in Tianjin	WANG Yin-ping, <i>et al.</i>
45 Research on the Performance Appraisal System of J Company	SUN Zhong-yang
48 Research on Human Resource Management Countermeasures of Engineering Consulting Services in the Whole Process of Supervising the Transformation and Development of Enterprises	HAO Ying-ying, <i>et al.</i>
51 Discussion on the Integration Path of Chongqing Rail Transit Four Networks	LIU Xian-meng, <i>et al.</i>
54 Research on Rural Environmental Pollution Control under the Background of Ecological Civilization Construction	ZHANG Shu-yan
57 Discussion on the Existing Problems and Solutions of Drinking Water Safety in Rural Areas	ZHOU Xiu-fen

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

60 Agility Evaluation of Rail Transit Equipment Supply Chain Based on Fuzzy Hierarchy Theory	LV Zi-chao
65 Investigation and Research on the Community Retail Supply Chain in Wuhu City under the Background of COVID-19	CHEN Li-zhong, <i>et al.</i>

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 68 Discussion on the Applicability of Different Dewatering and Drainage Methods in Municipal Engineering SUN Bao-hai
- 71 Research on the Application of Protective Layer Concrete between High-speed Railway Bridge Deck in Severe Cold Area
..... YANG Zhi-xiang
- 74 Water Seepage in the Opening Fan of the Outer Wall and Its Rectification and Preventive Measures under the Influence of Strong
Typhoon WANG Chuan-lei
- 77 Research on Decontamination of Dry Ice Technology in Refueling Related Facilities of Nuclear Power Plant WANG Peng, *et al.*
- 81 Processing and Quality Analysis of Spacecraft Valve Body Sealing Structure YANG Ya-qing, *et al.*
- 84 Talking about the Optimization and Upgrading of the Powder Conveying System of the Concrete Station WEI Xiao-hua, *et al.*
- 87 Discussion on Rapid Construction Technology and Management of the Long Single Track Tunnel of 140km/h Railway YAN You, *et al.*
- 91 Research on Construction Technology of Demolition of Near Water Bridge by Floating Crane YAN Yu-hong
- 94 Research on Pavement Construction Technology of Cross-river Highway LI Peng
- 97 Application of Integral Lifting Platform in Appearance Treatment of Tall Pier Body MA Jun-yao
- 100 Optimal Design and Application of Earthwork Excavation Scheme for Deep Foundation Pit LI Ai-hua
- 105 Research on a Method for Improving the Compaction Performance of Tobacco Stems in the Cutting Machine XU Chun-lin, *et al.*
- 108 Slope Support and Monitoring Technology for Deep Foundation Pit in Soft Geology of Ultra-high Buildings TANG Zhi-hao
- 111 Application Research of Light Steel Frame Structure in Suburban Railway Station WANG Xiao-ke
- 114 Design and Effect of Tailwater Channel Template for Tubular Turbine JIA Hai-wei
- 117 Automatic Monitoring and Cost Analysis of Existing Bridges Constructed Adjacent to Business Lines CHEN Chun-mei
- 120 Construction Technology of Pouring Suspended Cap With Suspended Bottom Die Bracket HE Ding-gao
- 123 Design and Installation of Hoisting System for Large Slope and Long Inclined Shaft LIN Zong-hui
- 126 Application Research on Steel Trestle as Steel Beam Transportation Channel HUANG Jian

VALUE APPLICATION

- 130 Talking about the Calculation and Evaluation of Water Resources in the Water Source Area of Gulang County YAN Wei
- 133 Study on In-situ Stress Test of Deep Rock Mass LI Ji, *et al.*
- 136 The Importance and Integration Method of Green Building Design Concept in Modern Civil Building Design HE Zhao
- 139 Discussion on Recycling and Reuse of Construction Waste Recycled Materials in Expressways CHEN Xin-jun
- 142 Research on Construction Technology and Quality Control of Mechanical and Electrical Engineering CAO Yong, *et al.*
- 145 Evaluation and Prediction of Service Performance of Expressway Asphalt Pavement ZHAO Tian-hong
- 148 Application Research of Process Management and Process Reengineering in Manufacturing Enterprises PENG Shao-ping
- 151 Exploring the Management Problems and Countermeasures of Construction Electromechanical Installation and Construction Technology
..... PENG Kang
- 154 Information Integration Technology of Building Carbon Emission Prediction WANG Yu-wan
- 157 Basic Design Analysis in Civil Building Structural Design DUAN Da-xi
- 160 Research on Estimating Basic Reserve Cost of Low-level Solid Waste Disposal Site Project ZHAO Dong, *et al.*
- 163 Comparison of Design Methods of Pile-Supported Reinforced Embankment at Domestic and Foreign YANG Xiang, *et al.*
- 166 Study on Departure Wake Motion of Aircraft with CSPRs under Crosswind HE Xin, *et al.*